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Deltagere

Jesper Würtzen (A) (borgmester) - Deltog
Lolan Marianne Ottesen (A) (1. viceborgmester) - Deltog
Kåre Harder Olesen (V) (2. viceborgmester) - Deltog
Tom Schiermer Nielsen (A) - Deltog
Michael Krautwald-Rasmussen (A) - Deltog
Birgitte Dahl (O) - Deltog
Marie Kielberg-Bæk (V) - Deltog
Peter Als (A) - Deltog
Mette Hedegaard (Ø) - Deltog
Maria Lundahl Assov (A) - Deltog
Martin Jonassen (C) - Deltog
Charlotte Holtermann (A) - Deltog
Jack Nør (O) - Deltog
Jan Møller (A) - Deltog
Kim Schulz Larsen (V) - Deltog
Bjarne Rasmussen (A) - Deltog
Ali Abbasi (Ø) - Deltog
Helle Hardø Tiedemann (A) - Deltog
Connor O&#039;Hanlon (V) - Deltog
Özcan Kizilkaya (S) - Deltog
Per Mortensen (A) - Deltog
Lone Madsen (O) - Deltog
Christian Skjæran (V) - Deltog
Irene Jørgensen (A) - Deltog
Anders Agger (kommunaldirektør) - Deltog
Eik Møller (direktør) - Deltog
Mette Vaaben Mortensen (direktør) - Deltog
Søren Krøigaard (direktør) - Deltog



Afbud/Fraværende

Musa Kekec (A) - Afbud

Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse

A.  Svar på spørgsmål fra tilhører, Jørgen Bragge, rejst på forrige
kommunalbestyrelsesmøde.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Ansøgning fra Ballerup almennyttige
Boligselskab om helhedsrenovering af afdeling
Grantoften i Ballerup - skema B

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 29. oktober 2012 Punkt 8

Sammendrag

Ballerup almennyttige Boligselskab ansøger om godkendelse af helhedsplan for
renovering af højhusene i Grantoften med støtte fra Landsbyggefonden (LBF).

Projektet omfatter udskiftning af facader, tag samt vinduer. Herudover
udskiftes ventilationsanlægget, og der etableres solceller på taget. 

LBF har givet tilsagn om støtte til en del af arbejderne. Støtten gives som en delvis
betaling af ydelsen på de lån, der optages til at finansiere arbejderne. Herudover giver
LBF lån og tilskud til finansiering og drift. Endvidere giver fonden regaranti for den
kommunale garanti for lånene.



Kommunalbestyrelsen skal indstille skema B til godkendelse i LBF samt godkende
låneoptagelse og huslejeforhøjelsen, give kommunal garanti for lånene samt yde et
lån på 500.000 kr.

Baggrund

Kommunalbestyrelsen indstillede i oktober 2012 skema A for renoveringen i afdeling
Grantoften til godkendelse i LBF. Skema A var det foreløbige økonomiske overslag for
projektet. LBF godkendte i november 2012 Ballerup Kommunes indstilling. Siden har
projektet været i licitation og nu foreligger et endeligt projekt og budget.

Kollektivbyen Grantoften er opført i 1970 og består af tre højhuse og en
rækkehusbebyggelse. I 1996 blev afdelingen udvidet med 48 boliger i Platanbuen. I
alt er der 1.351 boliger. I 2005-2006 gennemgik rækkehusene en større renovering
med støtte fra LBF. Nu er det de over 40 år gamle højhuse, der trænger til renovering.

Sagsfremstilling

Dansk almennyttige Boligselskab har på vegne af Ballerup almennyttige Boligselskab
den 20. maj 2014 ansøgt om godkendelse af skema B i forbindelse med renoveringen
af højhusene.

Projektet omfatter:

Udskiftning af tag.
Det flade tag erstattes med et nyt rejst ståltag med en væsentlig bedre isolering.
 
Udskiftning af facader på nordsiden samt gavlene.
Der opsættes en ny facade af keramiske stenplader samt en væsentlig bedre
isolering.
 
Udskiftning af vinduer.
Der opsættes nye træ/alu vinduer med energiglas på nordsiden samt gavlene.
På sydsiden er der etableret lukkede altaner, der ikke udskiftes.
 
Ny ventilation.
Der etableres nyt ventilationsanlæg med varmegenindvinding i tagrummet.
 
Nyt solcelleanlæg.
Der opsættes solceller på tagets sydside. Solcelleanlægget skal levere el til
belysning af opgange, fællesarealer m.m.
 
Forbedring af udearealer. 
Udearealerne renoveres og der etableres ny belysning samt molokker til affald
m.m.



Efter godkendelsen af skema A har projektet været i licitation, som blev vundet af
totalentreprenør NCC.

Den samlede anskaffelsessum og finansiering er følgende:

Anskaffelsessum Skema A Skema B

Renoveringsarbejder (støttet lån)
 

234.934.040 kr.
 

275.295.708 kr.
 

Forbedringsarbejder (ustøttet
lån samt anden finansiering)
 

34.094.214 kr.
 

18.080.317 kr.
 

I alt 269.028.254 kr. 293.376.025 kr.

Anskaffelsessummen for de støttede renoveringsarbejder er forhøjet med 24.347.771
kr. som følge af en højere tilbudspris end budgetteret ved skema A samt en
indeksstigning på 5.591.750 kr., der ikke var indeholdt i budgettet ved skema A.

Herudover er der ved projekteringen fundet bly og pcb i nogle af de eksisterende
byggematerialer, dette har forøget håndværkerudgifterne med 11.751.325 kr.

Samtidig med retablering efter facaderenoveringen foretages der renovering af
regnvandskloak. Dette arbejde forventes at koste 6.500.000 kr. Arbejdet indgår ikke i
anskaffelsessummen for renoveringen og bliver finansieret af afdelingens
henlæggelser.

Finansiering Anskaffelsessum Tilskud til fremtidig drift

Realkreditlån - støttet 275.295.708 kr.  

Realkreditlån - ustøttet 1.580.317 kr.  

Kapitaltilførsel  2.500.000 kr. 

Fællespuljetilskud fra LBF  27.020.000 kr. 

Egen trækningsret 16.500.000 kr.  

I alt 293.376.025 kr. 29.520.000 kr.



Ovennævnte finansiering af arbejderne er en forventet skitse, der endnu ikke er lagt
endeligt fast af LBF. Finansieringen vil blive endeligt fastlagt ved LBF's godkendelse af
skema B. 

Kapitaltilførslen og fællespuljetilskuddet forventes anvendt som tilskud til boligernes
drift og udbetalt i rater over en periode på 7-10 år, for at holde huslejen på et
acceptabelt niveau.

Samtidig med behandlingen af renoveringssagen er der søgt om fritagelse for
afdelingens fremtidige indbetaling af pligtmæssige bidrag samt indbetaling til
dispositionsfonden. Disse ansøgninger behandles sammen med LBF's godkendelse af
skema B. Fritagelserne skal ligeledes medvirke til at holde huslejen på et acceptabelt
niveau.

Eksempler på månedlig husleje

Boligtype Leje 2014 Stigning Leje efter
renovering

Baltorpvej - 46 m2 - højhuse 2.886.kr. 395 kr. 3.281 kr.

Baltorpvej - 77 m2 - højhuse 4.693 kr. 641 kr. 5.334 kr.

Baltorpvej - 93 m2 - højhuse 5.797 kr. 793 kr. 6.590 kr.

Baltorpvej - 110 m2 - højhuse 6.449 kr. 881 kr. 7.330 kr.

Baltorpvej/123 m2 - højhuse 7.067 kr. 965 kr. 8.032 kr.

Grantofteparken 100 m2 - rækkehuse 7.399 kr. 587 kr. 7.986 kr.

Arbejderne udføres på højhusene, så lejestigningen er fordelt således, at boligerne i
højhusene får den højeste stigning på ca. 100 kr. pr. m2, da en del af arbejderne er
direkte forbedringer for dem. Rækkehusene stiger ca. 70 kr. pr. m2. Platanbuen har i
forvejen en høj leje, derfor friholdes de for lejestigning.

Arbejderne udføres i etaper, et højhus ad gangen, og huslejen forhøjes efterhånden
som arbejdet i etaperne bliver færdigt.

Renoveringen med nye facader, tag og vinduer er med til at isolere boligerne
væsentlig bedre og forventes at give en besparelse på varmeforbruget.



Renoveringen sættes i gang i august 2014 og forventes at vare ca. 2 år.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der gives et lån på 500.000 kr. til Ballerup almennyttige Boligselskab, afdeling
Grantoften. Lånet er Ballerup Kommunes andel af den kapitaltilførsel, som LBF
forudsætter som en del af sagen.

Kommunens udgift kan findes inden for budgetrammerne til grundkapitallån og
ydelsesstøtte.

Huslejeforhøjelse kan medføre indirekte udgifter til boligsikring og boligydelse.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Skema B for renovering af afdeling Grantoften med en anskaffelsessum1.
på 293.376.025 kr. indstilles til godkendelse i Landsbyggefonden.
 
Ballerup almennyttige Boligselskab, afdeling Grantoften optager støttede lån2.
for 275.295.708 kr.
 
Ballerup almennyttige Boligselskab, afdeling Grantoften optager ustøttede lån3.
for 1.580.317 kr.
 
Ballerup Kommune yder garanti på det støttede lån.4.
 
Ballerup Kommune yder et lån på 500.000 kr. som en del af kapitaltilførslen til5.
afdeling Grantoften.
 
Huslejen i afdeling Grantoften forhøjes med maks. 14,9 pct.6.



Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse

Punkt 3 Ansøgning om fritagelse for betaling af
grundskyld for Råmosevej 62 i Ballerup

Sammendrag

Forum Advokater v/advokat Thomas Buus Pedersen har den 10. april 2013 på vegne
af foreningen Ol' Timers MC søgt om fritagelse for betaling af grundskyld, jævnfør
ejendomsskattelovens § 8.

Kommunalbestyrelsen har den 26. oktober 2009 givet administrationen bemyndigelse
til at træffe afgørelser inden for ejendomsskatteområdet. Denne sag forelægges
til Kommunalbestyrelsen med henblik på en afgørelse af principielle årsager.

Baggrund

Ballerup Kommune foretog som ejer af ejendommen på matriklerne 5 a og 5 h, Ågerup
By, Pederstrup, en udstykning på i alt 2.170 m2, som efterfølgende blev til
ejendommen 5 k, Ågerup By, Pederstrup, med adressen Råmosevej 62 i Ballerup.

Den udstykkede del blev den 1. marts 2013 af Ballerup Kommune solgt til de tidligere
lejere af ejendommen, motorcykelklubben Ol' Timers MC. Denne overdragelse er først
endelig faldet på plads i Tinglysning ultimo maj 2014, hvorfor anmodningen om
fritagelse først behandles nu.

Ejendommen Råmosegård, der er beliggende i landzone udgør som tidligere beskrevet
et totalareal på 2.170 m2. Ejendommen har to bygninger på henholdsvis 170 m2 og
304 m2. Der er ikke registreret erhverv på ejendommen.



Sagsfremstilling

Ved en besigtigelse af ejendommen den 30. maj 2013 kunne det konstateres, at
bygningerne rummer følgende: køkken, toilet/bad, værelser indrettet til soverum,
klublokaler indrettet med bar og anden klubrelateret inventar. Herudover findes der
værkstedsrum til reparation mv. af medlemmernes motorcykler. Udearealet er
indrettet med græsplæne og svømmebassin.

Det oplyses, at klubben består af 69 medlemmer, hvoraf de 3 er passive.

Ejendomsskattelovens § 8 giver Kommunalbestyrelsen mulighed for at bevillige hel
eller delvis fritagelse for betaling af grundskyld efter nedenstående kriterier.

§ 8, stk. 1b beskriver følgende:

Sports- og idrætsanlæg tilhørende gymnastik-, idræts- og skytteforeninger eller andre
organisationer med samme formål. Endvidere kan fritages ejendomme, der anvendes
til ungdomslejre og lejrpladser eller til feriekoloni for børn, når ejeren er en
organisation, hvis hovedformål er at fremme børns eller unge menneskers friluftsliv.

§ 8, stk. 1c siger endvidere at ”ejendomme, der ejes af almenvelgørende stiftelser
eller andre institutioner med almennyttigt formål, og som anvendes til institutionens
formål”.

Det er således administrationens vurdering, at omhandlende ejendom ikke falder ind
under ovennævnte kriterier.

Ballerup Kommune har ikke tidligere haft praksis for at bevillige fritagelse til
klublignende foreninger, herunder klubber med interesse for motorcykler eller andet
motoriseret køretøj.

Det er således heller ikke Ballerup Kommunes hensigt at åbne op for fritagelse
til større og anderledes integrerede motorcykelklubber beliggende i kommunen.

Det skal bemærkes, at ejendomsskattelovens § 8 er en ”kan”-bestemmelse, hvor det
er op til den enkelte kommunalbestyrelse at afgøre, hvorvidt der bevilliges fritagelse
for kommunal grundskyld eller ej. Dette uddybes i vedlagte vejledende udtagelse fra
Velfærdsministeriet af 17. november 2008. 



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ejendommen er grundet udstykningen i 2013 endnu ikke selvstændigt vurderet og
derfor heller ikke pålignet grundskyld, hvorfor den økonomiske konsekvens på
nuværende tidspunkt ikke kan klarlægges.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Økonomi og Personale indstiller, at 

Der gives afslag på ansøgning om fritagelse for betaling af grundskyld for1.
Råmosevej 62 i Ballerup.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse

Punkt 4 Udviklingsprojekt for Banegårdspladsen i
Ballerup Bymidte

Tidligere behandling

Teknik- og Miljøudvalget den 3. juni 2014 Punkt 6



Sammendrag

Ballerup Kommune har i samarbejde med Realdania udarbejdet en rapport, der
analyserer mulighederne for at omdanne Banegårdspladsen i Ballerup ved at
minimere busterminalen. Herved kan der frigøres areal til nye bebyggelser og byrum
som led i en fortætning af Ballerups bymidte.

På baggrund af rapporten har Ballerup Kommune med forbehold for
Kommunalbestyrelsens godkendelse ansøgt Realdania om medfinansiering til at
realisere omdannelsen af busterminalen.

Baggrund

I august 2013 udpegede Realdania syv kommuner/projekter til at gennemføre
forundersøgelser til, om det er muligt at igangsætte omdannelsesprojekter, der kan
være med til at kickstarte udviklingen i forstæderne. Ballerup Kommune var én af de
syv kommuner, der fik medfinansiering til at gennemføre undersøgelser på
Banegårdspladsen i Ballerup.

Sagsfremstilling

Forundersøgelsen har omfattet en række analyser af bymidtens potentialer, byrum,
parkering, markedssituationen mv. På baggrund af analyserne giver rapporten et bud
på, hvordan Banegårdspladsen kan ændres via en mindre, men lige så effektiv
busterminal og et attraktivt byrum, der kan være med til at skabe sammenhænge til
fx Centrumgaden og udnytte det potentiale, der i forvejen er i byen. Rapporten
kommer med et forslag til, hvordan man via en omdannelse af Banegårdspladsen kan
kickstarte en byfortætning i Ballerups bymidte og give byen et meget tiltrængt løft.

Rapporten beskriver også de mange udfordringer kommunen står over for i
forbindelse med en omdannelse. Parkering er en af de helt store udfordringer. Som
udgangspunkt ønskes parkeringspladser væk fra gaderne og pladserne, men det er
dyrt at lave parkering i parkeringshuse eller i p-kælder. Derfor viser rapporten, at det
er nødvendigt at udarbejde en parkeringsstrategi for området, hvor fx pendlere og
dem, der arbejder i byen, skal parkere i periferien af bymidten. Den aktuelle
markedssituation, hvor investorer primært er mest interesserede i at investere i
dagligvarebutikker, udgør en tilsvarende stor udfordring.

I følge beregninger i rapporten vil første etape af byomdannelsen med en ny
busterminal og et attraktivt byrum koste i størrelsesordenen 50 mio. kr. Der er ikke
private grundejere i området eller andre, der vil medfinansiere offentlige pladser,
så Ballerup Kommune vil skulle betale for denne kickstart. 



Kommunalbestyrelsen har tidligere besluttet, at indtægter ved salg af kommunale
arealer i Ballerup Bymidte skal anvendes til byudviklingen i byen. Der er imidlertid
ikke solgt mange grunde i bymidten, og salg af kommunale grunde kan ikke
dække udgifter til infrastrukturanlæg af denne størrelsesorden.

Realdania har afsat 25 mio. til hvert af de projekter, som de vil medfinansiere under
forudsætning af, at kommunerne betaler det samme. Under forudsætning af, at
Kommunalbestyrelsen efterfølgende godkender ansøgningen, herunder forpligtelsen
til at afsætte 25 mio. kr. på budget 2015 til første etape af omdannelse af
Banegårdspladsen, har Ballerup Kommune ansøgt Realdania om medfinansiering på
25 mio. kr. Realdania tager ultimo juni 2014 beslutning om, hvilke projekter de vil
medfinansiere.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Etape 1 med omdannelse af Banegårdspladsen med en busterminal og et byrum vil
koste i størrelsesordenen 50 mio. kr. I beløbet indgår en ny busterminal og byrum,
rådgivning, fondsafgift og reserve. Realdania er ansøgt om medfinansiering af
halvdelen af beløbet. Dermed skal Ballerup Kommune betale 25 mio. kr.

I senere etaper skal der anlægges p-pladser, omlægges vejarealer, og der kan blive
behov for at anlægge et parkeringshus. Samtidig vil kommunen dels skulle erhverve,
men også sælge byggegrunde. Udgifterne for omdannelse af Banegårdspladsen og en
byfortætning vil på lang sigt koste Ballerup Kommune ca. 40 mio. kr. netto (dette
beløb er under forudsætning af medfinansieringen fra Realdania).

Bilag

1 bilag (Tilknyttet efter Økonomiudvalgets møde den 17. juni 2014)

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Ansøgningen til Realdania om medfinansiering til at realisere omdannelsen af1.
busterminalen godkendes.



 
Det godkendes, at der som konsekvens heraf indarbejdes de nødvendige2.
anlægsmidler i flerårsbudgettet for 2015-2018.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

C kunne ikke medvirke.

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse med denne bemærkning:Bilag udsendes hurtigst muligt til
Kommunalbestyrelsens medlemmer, som får en fremlæggelse af projektet i
forbindelse med Kommunalbestyrelsens seminar den 19. juni 2014.C og O kan ikke
støtte indstillingen på det foreliggende grundlag, idet sagen ikke er tilstrækkeligt
belyst.

Punkt 5 Boligsocial strategi

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 28. november 2011 Punkt 8

Sammendrag

Ballerup Kommune har i mange år haft et velfungerende samarbejde med de almene
boligorganisationer og boligområder. Denne indsats er en af grundene til, at Ballerup
Kommune ikke har boligområder med meget store boligsociale problemer. 

Koordinationsgruppen for forebyggelse og udvikling i boligområder understøtter dette
arbejde og sikrer, at de forskellige indsatsområder så vidt muligt koordineres.
Gruppen har tilrettet strategien for det boligsociale arbejde. Strategien skal
godkendes af Kommunalbestyrelsen.

Baggrund



Kommunalbestyrelsen godkendte i november 2011 strategi for samarbejde med
kommunens boligområder. Strategien er nu blevet ændret, så den matcher de
indsatser, der ønskes på det boligsociale område. Der er især sat fokus på arbejdet
med børn og unge.

Sagsfremstilling

Strategien handler om, hvordan Ballerup Kommune kan være med til at skabe
rammerne for det gode liv i boligområderne, så alle borgere har et godt og trygt sted
at bo og leve. Siden strategien senest blev politisk forelagt, er den blevet tilrettet så
den sætter mere fokus på børn og ungeområdet, sundhedsdelen er tilrettet så den
indeholde de muligheder der er i dag og projektet bydelsmødre er tilføjet.

Strategien er helhedsorienteret og tager udgangspunkt i værdigrundlaget i Vision
2020 samt i de faglige indsatser, der understøtter udviklingen i boligområderne,
herunder:

By- og Boligplanlægning
Boliganvisning
Børn- og Ungeindsatsen - 0-25 år
Sundhed
Borgere med særlige behov
Integration
Kultur og Fritid
Ældres boliger og nærmiljø.

Ballerup Kommune deltager i samarbejdsgrupper med de boligsociale projekter og
giver økonomisk støtte til de aktiviteter, som projekterne iværksætter. Strategien skal
også kunne fungere som et redskab, til hvilke indsatser Ballerup Kommune fremover
skal støtte i de boligsociale projekter.

Samarbejdsaftalerne med de boligsociale projekter udløber med udgangen af 2014,
og koordinationsgruppen for forebyggelse og udvikling af boligområder forventer at
gruppen i samarbejde med projekterne sidst på året vil drøfte, om der skal laves nye
samarbejdsaftaler med udgangspunkt i strategiens indhold. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

De enkelte centre bidrager med arbejdstid til koordinationsgruppens arbejde.

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv, at

Den boligsociale strategi godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt med denne bemærkning:

Strategien skal løbende tilpasses i takt med, at Kommunalbestyrelsen træffer
beslutning vedrørende indsatsen "Befolkning og boliger".

Ø kunne ikke medvirke.

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse med denne bemærkning:Strategien skal løbende tilpasses i
takt med, at Kommunalbestyrelsen træffer beslutning vedrørende indsatsen
"Befolkning og boliger". Ø kan ikke støtte indstillingen.

Punkt 6 Indstilling af medlemmer til Det Lokale
Beskæftigelsesråd (LBR) i Ballerup Kommune

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 26. maj 2014 Punkt 6

Sammendrag

Det Lokale Beskæftigelsesråds (LBR) funktionsperiode udløber den 31. maj 2014,
hvorfor



administrationen har bedt de relevante organisationer om at indstille repræsentanter
til rådet

for den kommende periode, således at Kommunalbestyrelsen kan udpege
medlemmerne.

Baggrund

Kommunalbestyrelsen udpeger repræsentanter for organisationerne til den nye
funktionsperiode i Det Lokale Beskæftigelsesråd, der startede den 1. juni 2014. Dansk
Arbejdsgiverforening har ret til at indstille tre repræsentanter. Da sagen blev
behandlet i Kommunalbestyrelsen havde DA kun indstillet to repræsentanter, men
efterfølgende er der indstillet en ekstra repræsentant.

Sagsfremstilling

I henhold til lov om ansvaret for og styringen af den aktive beskæftigelsesindsats
nedsætter Kommunalbestyrelsen et lokalt beskæftigelsesråd til at rådgive kommunen
og til at samordne og udvikle den lokale forebyggende indsats for personer, der har
svært ved at klare sig på arbejdsmarkedet.

Det lokale beskæftigelsesråd sammensættes af repræsentanter fra følgende
organisationer:

1) Op til 3 efter indstilling fra Dansk Arbejdsgiverforening

2) Op til 3 efter indstilling fra Landsorganisationen i Danmark

3) 1 efter indstilling fra Funktionærernes og Tjenestemændenes Fællesråd

4) 1 efter indstilling fra Akademikernes Centralorganisation

5) Op til 2 efter indstilling fra Danske Handicaporganisationer

6) 1 efter indstilling fra Praktiserende Lægers Organisation (PLO) i egenskab af
repræsentant

for erhvervet praktiserende læger

7) 1 efter indstilling fra det lokale integrationsråd i de kommuner, hvor et sådant er
nedsat

8) Op til 2 fra relevante lokale foreninger efter indstilling fra de øvrige medlemmer af
rådet i

forening.



Kommunalbestyrelsen har allerede udpeget to repræsentanter fra Dansk
Arbejdsgiverforening og Dansk Arbejdsgiverforening indstiller nu tillige:

Stationsleder Kim Erhardt Iversen, Falck Danmark A/S Tåstrup & Egedal.

Dansk Arbejdsgiverforening har desuden fremsendt følgende kommentar vedr. kravet
om indstilling i overensstemmelse med ligestillingsloven:

"- DA (og DA’s medlemsorganisationer) er enig i vigtigheden af at have en mere lige
repræsentation af mænd og kvinder i offentlige udvalg.

- DA og DA’s medlemsorganisationer er indstillet på målrettet at fortsætte og
forstærke indsatsen for at øge andelen af kvinder i den kommunale

organisationsstruktur.

- Det imidlertid et uomgængeligt faktum, at andelen af kvinder i
arbejdsgiverorganisationernes regionale og lokale organisationsstruktur - trods en

bevidst indsats fra DA’s medlemsorganisationer for at øge andelen af kvinder - fortsat
er ganske beskeden.

- DA og DA’s medlemsorganisationer har ved indstillingen af
arbejdsgiverrepræsentanter til de lokale beskæftigelsesråd prioriteret erfaring og
viden

fra det arbejdsgiverorganisationspolitiske – og i særlig grad også fra
arbejdsgiverfællesskabets beskæftigelsespolitiske – arbejde højt."

Administrationen vurderer fortsat, at det kan være svært at finde relevante
repræsentanter, der har mulighed for at indgå i arbejdet i rådet - ikke mindst i lyset af
en kommende reform - hvorfor der indstilles til, at Kommunalbestyrelsen udpeger
rådet blandt de indstillede repræsentanter med henvisning til
undtagelsesbestemmelsen om lovregulerede råd, nævn og udvalg i ligestillingslovens
§ 10a, stk. 4, stk. 3.

Kommunalbestyrelsen bemyndigede den 26. maj 2014 borgmesteren til at udpege en
repræsentant for Handicaprådet til Det Lokale Beskæftigelsesråd. Handicaprådet har
møde den 18. juni 2014, hvor de indstiller en repræsentant. Repræsentanten kan
derefter udpeges af borgmesteren, der kan orientere om udpegningen på
Kommunalbestyrelsens møde den 24. juni 2014.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Beskæftigelse og Borgerservice indstiller, at

Kim Erhardt Iversen udpeges som medlem af Det Lokale Beskæftigelsesråd.1.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse

Punkt 7 Beredskabskommissionen - valg af 1
observatør fra de frivillige organisationer

Tidligere behandling

Konstituerende møde den 12. december 2013 Punkt 64



Sammendrag

Kommunalbestyrelsen skal udpege en repræsentant for de frivillige, som kan sidde
som observatør i Beredskabskommissionen i Ballerup Kommune.

I henhold til beredskabsstyrelsens ”Vejledning om det kommunale
redningsberedskabs organisation mv.”, henvises der til tre egnede frivillige
organisationer, Beredskabsforbundet, Dansk Røde Kors, Dansk Folkehjælp.

Alle de ovenstående frivillige organisationer har hver især ønsket at indstille en
repræsentant for de frivillige, som kan sidde som observatør i
Beredskabskommissionen.

Baggrund

Beredskabslovens § 9. 

Sagsfremstilling

Beredskabskommissionen består af et ulige antal medlemmer. På det konstituerende
møde den 12. december 2013 blev følgende valgt:

Borgmester Jesper Würtzen, som er formand for kommissionen
Erik Hansen
Henrik Bolberg
Karsten Valde Larsen
Politidirektøren for Københavns Vestegns Politi.

Herudover skal der udpeges en repræsentant for de frivillige som observatør i
Beredskabskommissionen, hvis en repræsentant for de frivillige ikke allerede er valgt
til medlem af kommissionen. Der er ingen repræsentanter for de frivillige blandt de
valgte medlemmer.

I henhold til beredskabsstyrelsens ”Vejledning om det kommunale
redningsberedskabs organisation mv.”, henvises der til tre egnede frivillige
organisationer, Beredskabsforbundet, Dansk Røde Kors og Dansk Folkehjælp.

De nævnte frivillige organisationer indstiller følgende:



Dansk Røde Kors har indstillet Karsten Bo Jørgensen

Karsten Bo Jørgensen bor i Ballerup Kommune og er formand i Ballerup-afdelingen.
Karsten har i mange år arbejdet med førstehjælpskurser for klassetrin i Høje-Taastrup
Kommune, og lokalt koordinerer han en række frivillige aktiviteter for Dansk Røde
Kors i Ballerup Kommune. 

Beredskabsforbundet har indstillet Reiner D. Rasmussen

Reiner D. Rasmussen bor i Herlev Kommune og er tilknyttet de frivillige via
beredskabsforbundet kreds København NV, hvor hans funktion er
kredsledelsesmedlem. Reiner D. Rasmussen var valgt som observatør i
Beredskabskommissionen i den seneste valgperiode.

Dansk Folkehjælp har indstillet Ebbe Bay

Ebbe Bay bor i Hvidovre Kommune og er samarit og vagtfordeler for samaritterne i
Storkøbenhavns område, samt formand for Dansk Folkehjælps afdeling i Hvidovre.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Ballerup Redningsberedskab indstiller, at 

Der udpeges en observatør for de frivillige til Beredskabskommissionen i1.
Ballerup Kommune.



Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse.Økonomiudvalget indstiller Karsten Bo Jørgensen fra Dansk
Røde Kors.

Punkt 8 Godkendelse af valg til Ballerup
Ungdomsråd

Sammendrag

I maj måned 2014 blev der afholdt valg til Ballerup Ungdomsråd (Ungdomsrådet).
Kommunalbestyrelsen skal godkende valget.

Baggrund

Ungdomsrådet blev oprettet i 1985 i forbindelse med FN's internationale ungdomsår.

Sagsfremstilling

Ungdomsrådet arbejder bl.a. på, at unge i Ballerup Kommune får større indflydelse på
de forhold, som vedrører de unge samt giver de unge mulighed for at lære om
demokratiske processer og arbejdsgange. Ungdomsrådet refererer til Kultur- og
Fritidsudvalget.

Ungdomsrådet har et årligt budget på 160.000 kr., hvoraf de 69.000 kr. er bundet til
aktiviteter arrangeret af Ungdomskulturhuset Vognporten.

Ungdomsrådet bliver hørt i sager og politikker, der vedrører de unge i kommunen.

Man kan indtræde i Ungdomsrådet det år, man fylder 15 år, og til man er 24 år. Der
kan dispenseres for denne regel for repræsentanten fra BAFE (Ballerup Fælles



Elevråd).

I maj måned 2014 blev der afholdt valg til Ungdomsrådet.

Der var stor interessere ved afvikling af valget. Der var 21 tidligere medlemmer der
genopstillede og der kom 11 nye til.

Der skulle vælges 17 medlemmer for perioden 2014-2016. Oversigt over de valgte
medlemmer samt suppleanter fremgår af bilaget.

Ungdomsrådet er sammensat på følgende måde:

16 repræsentanter fra åben liste ”Græsrødder”
1 repræsentant fra BAFE. I perioder hvor der ikke er en repræsentant fra BAFE,
gives pladsen til en græsrod.

Ungdomsrådet er repræsenteret i Ungdomsskolebestyrelsen (1 plads), Styregruppen
for Ungdomskulturhuset Vognporten (6 pladser), Ungdomspuljen (3 pladser, heraf
formandsposten).

Ungdomsrådet høres i sager der har relevans for unge i Ballerup Kommune.

Kommunalbestyrelsen har i forbindelse med godkendelse af Ungdomsrådets
vedtægter besluttet, at der udbetales mødediæt til medlemmerne for de ordinære
ungdomsrådsmøder.

Ungdomsrådet holder til i Ungdomshuset Vognporten.

Der afholdes valg til Ballerup Ungdomsråd næste gang i marts 2016.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at

Valget til Ballerup Ungdomsråd godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt med denne bemærkning:

Vedtægterne for Ballerup Ungdomsråd revideres, så de for så vidt angår diæter,
harmonerer med andre råd og nævn.

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstilles til godkendelse med denne bemærkning:Økonomiudvalget ønsker, at
vedtægterne for Ballerup Ungdomsråd revideres for så vidt angår diæter.

Punkt 9 Vedtægter for Ungdomsskolebestyrelsen
ved Ballerup Ungdomsskole

Sammendrag

Ballerup Ungdomsskole har udarbejdet forslag til nye vedtægter for
ungdomsskolebestyrelsen. Vedtægterne fremlægges til godkendelse i
Kommunalbestyrelsen.
 

Baggrund

Lov om ungdomsskoler.



Sagsfremstilling

Ballerup Ungdomsskole har udarbejdet forslag til nye vedtægter for
ungdomsskolebestyrelsen. Vedtægterne fremlægges til godkendelse i
Kommunalbestyrelsen.

I forhold til de gamle vedtægter er følgende ændret:

-  en uddybning i § 2, stk. 2, som lyder: "Blandt disse tre medlemmer vælges formand
og næstformand".

-  en udvidelse af § 2, stk. 4, således at det nu både er organisationer og institutioner
der kan stille forslag til bestyrelsesmedlemmer.

Som konsekvens af folkeskolereformen vil der blive udarbejdet et oplæg til den
fremtidige ungdomsskole. Arbejdet påbegyndes i efteråret 2014.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler og Institutioner indstiller, at

Forslaget til vedtægter for Ungdomsskolebestyrelsen ved Ballerup1.
Ungdomsskole godkendes.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt



Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Kultur- og Fritidsudvalget d. 10-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 10 Udpegning af ekstern repræsentant til
Ungdomsskolebestyrelsen ved Ballerup
Ungdomsskole

Sammendrag

Ungdomsskolebestyrelsen ved Ballerup Ungdomsskole indstiller, at Handelsgymnasiet
CPH West tilbydes en plads i ungdomsskolebestyrelsen.

Baggrund

Lov om ungdomsskolen.

Sagsfremstilling

I henhold til ungdomsskoleloven LBK nr. 997 af 8. oktober 2004 kapitel 1 § 7, stk. 2
vælges to medlemmer til ungdomsskolens bestyrelse blandt "organisationer med
særlig interesse for ungdomsskolearbejdet, herunder arbejdsmarkedets parter".

LO og Dansk Arbejdsgiverforening har tidligere tilkendegivet, at de ikke ønsker
repræsentation, hvorfor klubområdet, skolebestyrelserne og Ungdomsrådet har fået
tilbudt og accepteret at være repræsenteret i ungdomsskolebestyrelsen.

Ungdomsskolens ledelse foreslår, at klubområdet, skolebetyrelserne og ungdomsrådet
fortsat tilbydes en plads i ungdomsskolebestyrelsen, samt at rektor eller vicerektor for
Handelsgymnasiet (CPH West) tilbydes en plads i bestyrelsen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler og Institutioner indstiller, at 

Handelsgymnasiet CPH West tilbydes en plads i ungdomsskolebestyrelsen1.
godkendes.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Kultur- og Fritidsudvalget d. 10-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 11 Nedsættelse af Komitéen for udvælgelse
af årets leder, herunder udpegning af medlemmer

Sammendrag

Kommunalbestyrelsen skal træffe beslutning om nedsættelse af Komitéen for
udvælgelse af årets ledere i Ballerup Kommune, dets kommissorium og udpegning
af medlemmer.
 

Baggrund

Komitéen nedsættes med hjemmel i den kommunale styrelseslov, § 17, stk. 4.Sagen
har tidligere været forelagt Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2014 Punkt 25. Her



blev sagen udsat, idet der var tvivl om Ballerup Fodboldalliance eksisterede.
Nedsættelse af komitéen for Årets ledere fremlægges igen, idet Ballerup
Fodboldalliance er ved at blive genetableret, ifølge formanden for Ballerup-Skovlunde
Fodboldklub.

Sagsfremstilling

Komitéen består af følgende medlemmer:

Borgmesteren
Formanden for Kultur- og Fritidsudvalget
2 medlemmer af Kultur- og Fritidsudvalget
1 medlem udpeget af BMSI (Ballerup-Måløv-Skovlunde Idrætsunion)
1 medlem udpeget af Fodboldalliancen
1 medlem udpeget af Musisk Samråd.

Borgmesteren er formand for komitéen.

Opgaver

Komitéen refererer til Kultur- og Fritidsudvalget og har følgende opgaver:

Godkende oplæg til annoncering efter kandidater som har gjort en særlig indsats
i en af Ballerup Kommunes foreninger
Bedømme kandidater til prisen som årets ledere
Udvælge en modtager af prisen som årets leder inden for idrætsforeninger og en
modtager af prisen som årets leder inden for øvrige foreninger.

Kommissorium

Forslag til kommissorium for komitéen er vedlagt som bilag. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter i forbindelse med mødeafholdelse samt udgifter i forbindelse med uddeling af
priserne afholdes af den centrale pulje "Kommunalbestyrelsens repræsentation".

Der udbetales ikke diæter til medlemmer af komitéen.

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at 

Det besluttes, om Komitéen for udvælgelse af årets ledere i Ballerup Kommune1.
skal fortsætte
og hvis det besluttes at komitéen skal fortsætte, at
 
Kommissorium for Komitéen for udvælgelse af årets ledere i Ballerup Kommune2.
godkendes.
 
Der vælges 2 medlemmer af og blandt Kommunalbestyrelsens medlemmer.3.
Medlemmerne skal være medlem af Kultur- og Fritidsudvalget.Valggruppe A og
Ø indstiller:
1. Bjarne Rasmussen (A)Valggruppe C, O og V indstiller:
2. Marie Kielberg-Bæk (V)

Beslutningshistorik
 
Økonomiudvalget 18-02-2014 Punkt 27
Beslutning

Det indstilles til godkendelse, at Komitéen for udvægelse af årets ledere fortsætter og
at kommissoriet godkendes.
 

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Punkt 12 Vedtægtsændringer for den selvejende
institution Ballerup Museums Fond



Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 8. april 2014 Punkt 9

Sammendrag

Det foreslås, at vedtægtsændringer for den selvejende institution Ballerup Museums
Fond godkendes.

Baggrund

1. maj 2005 blev Ballerup Museums Fond stiftet. Fonden blev stiftet af Ballerup
Kommune og Ballerup Historiske Forening og fondens hovedformål er gennem
indsamling, registrering, bevaring, forskning og formidling – at virke for sikring af
Danmarks kulturarv og belyse tilstande og forandringer inden for nyere tids
kulturhistorie.

Sagsfremstilling

Bestyrelsen for Ballerup Museumsfond har fremsendt ændringer til fondens
vedtægter. Jævnfør § 12 i fondens vedtægter kan bestyrelsen ved enstemmighed og
med tilsynsmyndighedens (Ballerup Kommune) samtykke foretage ændringer
i vedtægten. Fondens vedtægter skal godkendes af Ballerup Kommune, der fører
tilsyn med fonden.

Med baggrund heri forlægges vedtægtsændringer til politisk godkendelse.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af



Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at 

Vedtægtsændringerne for den selvejende institution Ballerup Museums1.
Fond godkendes.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Kultur- og Fritidsudvalget d. 10-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 13 Ændring af ressourcetildelingsmodel for
folkeskoler som følge af folkeskolereformen

Sammendrag

I forbindelse med vedtagelsen af budgettet for 2014 har Kommunalbestyrelsen
vedtaget finansieringen af folkeskolereformen. I samme møde blev der vedtaget 6,0
mio. kr. til holddannelse, der skal fordeles ud på skolerne. For at disse beslutninger
kan udmøntes i et konkret budget på folkeskolerne, skal der vedtages en opdatering
af den model, Ballerup Kommune bruger til at tildele ressourcer til skolerne.
Opdateringen af ressourcetildelingsmodellen har tre elementer, som fordeler
budgetter til folkeskolerne: Holddannelsestimer, folkeskolereform og skolebiblioteker.

Baggrund

Ressourcetildelingsmodellen bestemmer, hvorledes de enkelte folkeskoler tildeles
ressourcer/budget. Folkeskolernes ressourcetildelingsmodel skal opdateres som følge
af Kommunalbestyrelsens vedtagelse af budget 2014. I budgettet er der taget
beslutning om, at udmøntning af folkeskolereform og holddannelsestimer skal
besluttes. En opdatering af ressourcetildelingsmodellen for folkeskolereformens
implementering har været i høring i 2013. I tillæg til disse beslutninger ønsker Center



for Skoler og Institutioner også at flytte centralt budget til bogindkøb fra ramme 30.32
Øvrig folkeskolevirksomhed til de enkelte folkeskoler.

Sagsfremstilling

Holddannelsestimer

Kommunalbestyrelsen har besluttet at tildele 6,0 mio. kr. årligt til holddannelsestimer
på folkeskoleområdet. Tildelingen til holddannelsestimer træder først i kraft fra den 1.
august 2014, og derfor tildeles der alene 5/12-dele af de 6,0 mio. kr. til skolerne i
2014.
 

Holddannelsestimer foreslås fordelt på skolerne i forholdet til antallet af klasser og
elever i forholdet 25/75.

Skolebiblioteker

Der findes et samlet budget på 1,4 mio. kr., der bruges til indkøb af bøger og
aflønning af bogopsættere. Budgettet til indkøb af bøger holdes i dag centralt på
ramme 30.32 Øvrig folkeskolevirksomhed, men er fordelt til skolerne efter antallet af
elever. Flytningen af budgettet fra centralt hold betyder ikke en flytning af opgaver,
idet opgaverne i forbindelse med indkøb og administration af bogopsættere i dag
håndteres på skolerne.
 

Budget til skolebiblioteker foreslås fordelt på skolerne i forholdet til antallet af klasser
og elever i forholdet 25/75.

Folkeskolereform

I nedenstående tabel vises grundlaget for finansieringen af folkeskolereformen, som
er behandlet politisk i finansieringen af folkeskolereformen. I tabellen er der alene vist
de effekter, der påvirker folkeskolernes virksomhed og ikke finansieringen af
folkeskolereformen.

(i mio. kr.)
Beløb i tabellen afrundes individuelt, og derved kan der opstå forskelle i
sammentællinger

Grundlag

Samlet koster reformen 30,7

Samlet effekt af lovindgreb vedrørende lærernes arbejdstid -14,8

Budgetbehov på skolerne 15,9



Budgettet på 15,9 mio. kr., der skal udmøntes til folkeskolerne, foreslås fordelt til
skolerne i forholdet til antallet af klasser og elever i forholdet 25/75.

Opdateret ressourcetildelingsmodel

I nedenstående tabel vises de samlede konsekvenser for ressourcetildelingsmodellen

Tildelings-
kriterium

Tildelings-
enhed

Gældende
tildeling Holddeling Skolebibliotek Folkeskole-reform Ny

tildeling

Grundtildeling Pr. skole 1.663.000    1.663.000

Klassetildeling Pr. klasse 133.000 6.419 1.474 17.019 158.513

Elevtildeling Pr. elev 27.500 853 210 2.262 30.824

I forslaget indstilles det, at 25 pct. af budgetændringerne tildeles i forhold til antallet
af klasser og de resterende 75 pct. i forhold til antallet af elever, og derved sikres det,
at der fortsat er den samme tilskyndelse til effektiv klassedannelse, som der også er i
den gældende model. Den nye tildelingsmodel træder i kraft fra den 1. august 2014
og påvirker derfor skolernes budget i årets sidste fem måneder.Ovennævnte
tildelinger er beregnet med udgangspunkt i de faktiske klasse- og elevtal pr. 5.
september 2013, som den gældende budgettildelingsmodel foreskriver. Anvendelsen
af tildelingskriterierne betyder også, at tildelingen til fx holddannelse varierer med
antallet af elever, ved flere elever vil tildelingen til holddannelse stige og det
modsatte med faldende elevtal.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Implementeringen af ændringer medfører ikke økonomiske konsekvenser ud over de
allerede vedtagne i forbindelse med budget 2014.

Det skal hertil bemærkes, at udgifterne til folkeskolereformen er baseret på KL's
budgetforudsætninger fra juli 2013. Hvis disse forudsætninger ikke passer til
implementering af folkeskolereformen i praksis kan de faktiske udgifter hertil afvige
fra det tildelte budget. Det skal hertil bemærkes, at ekstra udgifter til
undervisningstillæg i forbindelse med lærernes længere undervisningstid ikke er
medtaget i ovennævnte udgifter.



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler og Institutioner indstiller, at 

Tildeling til folkeskolerne som følge af holddeling forøger tildelingen pr. klasse1.
med 6.419 kr. og pr. elev med 853 kr.
 
Tildeling til folkeskolerne som følge af overtagelsen af skolebiblioteksopgaven2.
forøger tildelingen pr. klasse med 1.474 kr. og pr. elev med 210 kr.
 
Tildeling til folkeskolerne som følge af implementeringen af folkeskolereformen3.
forøger tildelingen pr. klasse med 17.019 kr. og pr. elev 2.262 kr.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Børne- og Skoleudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse med disse bemærkninger:A) Udvalget indstiller, at
holddannelsestimerne tildeles pr. elev. Det fremgår af kvalitatsrapporten, hvordan
holddannelsestimerne anvendes.Det præciseres, at ressourcetildelingsmodellen ikke
ændres, men opdateres.
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales med Børne- og Skoleudvalgets indstilling.

Punkt 14 Vedtægt for styrelsen af Ballerup
Kommunes skoler



Tidligere behandling

Børne- og Skoleudvalget den 1. april 2014 Punkt 4

Sammendrag

Forslag til vedtægt for Ballerup Kommunes skoler har været sendt i høring hos
skolebestyrelserne samt personaleorganisationerne. Styrelsesvedtægt med bilag
forelægges til godkendelse.

Baggrund

Af folkeskoleloven, § 41 fremgår det, at Kommunalbestyrelsen, efter indhentet
udtalelse fra skolebestyrelserne, skal fastsætte en vedtægt for styrelsen af
kommunens skolevæsen.

Sagsfremstilling

Forslaget til styrelsesvedtægt har været sendt i høring hos skolebestyrelserne.
Høringsfristen var den 5. maj 2014.

Efterfølgende er forslaget også sendt til personaleorganisationerne Ballerup
Lærerforening (BLF), BUPL samt Skolelederforeningen. Høringssvar herfra foreligger
først efter officiel deadline, og det materiale der ikke kan nå at være klar før
mødet, vil blive eftersendt/udleveret på mødet.

Skematisk sammenskrivning af høringssvar med kommentarer fra Center for Skoler og
Institutioner samt kopi af indkomne høringssvar foreligger som bilag til dette punkt.

Der foreslås ingen ændringer i styrelsesvedtægt eller bilag.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

13 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler og Institutioner indstiller, at 

Styrelsesvedtægten for Ballerup Kommunes skoler med foreliggende bilag1.
godkendes.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Børne- og Skoleudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 15 Kinesisk som valgfag i 7.-9. klasse

Sammendrag

Som en del af folkeskolereformen kan Kommunalbestyrelsen i fremtiden godkende
valgfag, der ligger ud over valgfagsrækken.

Ballerup Ungdomsskole har gennem de sidste tre år tilbudt kinesisk, og det ønskes nu
at få faget godkendt som 3-årigt valgfag og dermed som en del af elevernes
obligatoriske timetal i 7.-9. klasse.



Baggrund

Folkeskolelovens § 9, stk. 7 forpligter skolerne til at tilbyde eleverne valgfag i et
omfang svarende til mindst 120 undervisningstimer om året. Eleverne er forpligtet til
at vælge mindst et valgfag. Valgfagene kan udbydes som 3-årige forløb – og gerne
organiseret af ungdomsskolen.

Sagsfremstilling

Ungdomsskolen har gode erfaringer med undervisning i kinesisk (mandarin) som
valgfag og ønsker at forstærke indsatsen, så kinesisk bliver en del af valgfagsrækken
og dermed en del af elevernes obligatoriske timetal. Derfor foreslås det, at Ballerup
Ungdomsskole tilbyder et 3-årigt undervisningsforløb med 60 undervisningstimer
årligt i 7.-9. klasse.
 

Der har i efteråret 2013 været gennemført en studietur til Beijing for de elever,
der havde kinesisk på tredje år. Det vil blive forsøgt at gentage denne mulighed.

Endvidere arbejdes der på en mulighed for, at eleverne kan indstille sig til en
afsluttende  prøve i samarbejde med BEC Business – områdestudium C/HHX.
Ungdomsskolen samarbejder endvidere med CBS – Confusius Instituttet – om
undervisningens indhold og en evt. prøveaflæggelse.

Undervisningsministeriet har udarbejdet en foreløbig skabelon for nye valgfag ud over
valgfagsrækken. Den sendes til høring medio maj – ligesom de forenklede Fælles Mål
for bl.a. valgfagene offentliggøres inden sommerferien. Den vedlagte læseplan for
kinesisk som valgfag bygger på de nuværende tilgængelige informationer fra
Undervisningsministeriet – og benytter sig af de valgte begreber i de nye Fælles Mål –
kompetenceområder, kompetencemål, færdigheds- og vidensmål.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for  Skoler og Institutioner indstiller, at

Valgfaget kinesisk godkendes som en del af valgfagsrækken i Ballerup1.
Kommune.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Børne- og Skoleudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 16 Rammepapir for udviklingen af det nære
sundhedsvæsen på psykiatriområdet

Sammendrag

KKR har fremsendt Rammepapir for kommunernes fælles rolle - udviklingen af det
nære sundhedsvæsen på psykiatriområdet i høring. Rammepapiret har været sendt i
intern høring i Ballerup Kommune og der er på den baggrund udarbejdet et udkast til
høringssvar som skal godkendes af Social- og Sundhedsudvalget.

Baggrund

Rammepapiret er udarbejdet på opfordring fra KKR Hovedstaden i forlængelse af
rammepapiret for det somatiske område, som de 29 kommuner i hovedstadsregionen
godkendte i foråret 2013.



Rammepapiret har til formål at give en fælles forståelse af, hvordan kommunerne
arbejder med indsatsen for borgere med psykiske vanskeligheder eller lidelser.
Rammepapiret beskriver 15 indsatser som er forpligtende for alle kommuner (”skal”-
indsatser) og 9 indsatser som kan løftes af en enkelt kommune eller grupper af
kommuner i samarbejde, for dermed at skabe viden i forhold til den fremadrettede
udvikling (”kan”-indsatser).

Indsatserne i rammepapiret er inddelt i fire strategiske målsætningsområder:

Forebyggelse og sundhedsfremme opdelt i indsatser til henholdsvis børn og
voksne
Forebyggelse af (gen)indlæggelser
Borgerens forløb
Dokumentation og metodeudvikling.

KKR Hovedstaden har på sit møde den 14. marts 2014 anbefalet kommunerne at
godkende rammepapiret på psykiatriområdet. KKR har i drøftelsen af rammepapiret
lagt vægt på vigtigheden af at følge op på effekten af indsatsen på området. Der skal
følges op på rammepapiret på psykiatriområdet ved udgangen af 2016.

Sagsfremstilling

Rammepapiret har været sendt i intern høring hos Integrationsrådet, Handicaprådet
samt ansatte i Sundhedsstrategisk afsnit. Ud fra de modtagne bemærkninger er der
udarbejdet et udkast til høringssvar på vegne af Social- og Sundhedsudvalget
i Ballerup Kommune.

Høringsudkastet vil efterfølgende blive forelagt Økonomiudvalget samt
Kommunalbestyrelsen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

8 bilag



Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Høringssvar vedrørende rammepapiret for psykiatriområdet godkendes.1.
 

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Social- og Sundhedsudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 17 Høring af udkast til den politiske del af
Sundhedsaftale III - perioden 2015–2018

Sammendrag

Høring vedrørende den politiske del af Sundhedsaftale III for perioden 2015–2018
mellem Region Hovedstaden og kommunerne i regionen.

Baggrund

Formålet med sundhedsaftalerne er at bidrage til at sikre sammenhæng og
koordinering af indsatserne i de patientforløb, der går på tværs af sygehuse, almen
praksis og kommuner, så den enkelte patient og borger modtager en indsats, der er
sammenhængende og af høj kvalitet uanset antallet af kontakter eller karakteren af
den indsats, der er behov for.



Sundhedsaftalerne indgås mellem regionsråd og kommunalbestyrelserne i de
kommuner, som ligger i regionen. Med bekendtgørelse nr. 1569 af 16. december 2013
om sundhedskoordinationsudvalg og sundhedsaftaler er det fastsat, at der skal indgås
fem sundhedsaftaler – én for hver region.

Sagsfremstilling

Høring vedrørende Sundhedsaftale 2015–2018 mellem Region Hovedstaden og
kommunerne i regionen. Der skal inden udgangen af januar 2015 være indgået en ny
sundhedsaftale mellem regionen og kommunerne i regionen for perioden
2015-2018.Sundhedsaftalen skal bestå af en politisk del og en administrativ del, der
konkretiserer indholdet i den politiske aftaledel.

Selve aftaleudkastet til Sundhedsaftale III er bygget omkring fire overordnede
visioner:

At borgeren selv oplever høj kvalitet og sammenhæng i indsatsen
At borgeren oplever at være samarbejdspart i eget forløb og medvirker i
udviklingen af det sammenhængende sundhedsvæsen
At sundhedsvæsenet bidrager til at skabe mere lighed i sundhed
At udvikle og udbrede nye samarbejdsformer.

Sundhedskoordinationsudvalget i Region Hovedstaden forventer at godkende
udkastet til Sundhedsaftale III - perioden 2015–2018 endeligt på et møde den 25.
november 2014. Herefter skal aftalen godkendes i regionsrådet og i de enkelte
kommunalbestyrelser.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

5 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen



Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Udkastet til den politiske del af Sundhedsaftale III - perioden 2015-20181.
godkendes med de i høringssvaret angivne bemærkninger.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Social- og Sundhedsudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 18 Klimatilpasningsplan 2014, tillæg nr. 1 til
Kommuneplan 2013-2025

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 18. marts 2013 Punkt 19

Sammendrag

Der er udarbejdet et forslag til Klimatilpasningsplan 2014. Planen er lavet som
kommuneplantillæg nr. 1 til Kommuneplan 2013-2025. Planen omfatter seks
risikoområder, med tilknyttede indsatser og retningslinjer. Det skal besluttes, om
klimatilpasningsplanen skal vedtages, om høringsperioden kan godkendes, og at der
ikke udarbejdes en miljøvurdering.

Baggrund

Regeringen og KL har, som en del af økonomiaftalen i 2013, indgået en aftale om
klimatilpasning. Aftalen stiller specifikke krav til kommunernes klimatilpasningsplaner,
hvad angår struktur og indhold. Strukturen skal være opbygget som



et kommuneplantillæg, og indholdet skal fokusere på kortlægning og sikring af
samfundsøkonomiske værdier (bygninger, byområder og infrastruktur).

Ballerup Kommune har allerede udarbejdet en klimatilpasningsplan, som blev
godkendt af Kommunalbestyrelsen den 18. marts 2013. Daværende plan var en
sektorplan, der fokuserede på, at regnvandet skal anvendes, hvor det falder for at
nedsætte belastningen af afløbssystemer, øge dannelsen af grundvand samt sikre
vandmiljøet.

Daværende klimatilpasningsplan lever på flere punkter ikke op til statens og KL's nye
krav, og derfor er der nu udarbejdet nærværende Klimatilpasningsplan 2014.

Sagsfremstilling

Formålet med at lave en klimatilpasningsplan er at gøre det muligt for både borgere,
kommunen og Forsyning Ballerup at forebygge, så der ikke opstår risici for værditab
ved oversvømmelser. Ballerup Kommunes situation er gunstig i forhold til mange
andre kommuner, da kommunens beliggenhed øverst i et vandopland gør, at der kun
skal håndteres de vandmængder, der falder indenfor kommunens grænser. I
kommuner der ligger nedstrøms i vandoplandet, er oversvømmelsesproblematikken
langt større.

Klimatilpasningsplan 2014 kortlægger i Ballerup Kommune seks risikoområder, hvor
risiko for tab af værdier ved oversvømmelse fra ekstremregn er størst. Kortlægningen
inddrager bygningsværdier, vital infrastruktur samt de miljø- og naturværdier, man
gerne ville sikre i den første klimatilpasningsplan. Kortlægningsmetoden og
risikokortet fremgår af bilag.

Inden for hvert risikoområde beskrives indsatser og retningslinjer, som skal mindske
risikoen for oversvømmelsesskader, når der planlægges for nyt byggeri og
infrastruktur, og når eksisterende byggeri og infrastruktur skal renoveres.

Klimatilpasningsplan 2014 omfatter også et idékatalog til grundejere, virksomheder
eller boligforeninger, der ønsker at bidrage til klimatilpasning i Ballerup Kommune.

Processen frem til endelig vedtagelse af Klimatilpasningsplan 2014 vil være
tilrettelagt som en kommuneplanproces. Det vil sige, at der vil være en
høringsperiode på minimum otte uger, hvorefter eventuelle høringssvar samles i en
hvidbog og indarbejdes i den endelige plan. Den endelige Klimatilpasningsplan 2014



forventes fremlagt på Teknik- og Miljøudvalgets møde den 25. november 2014
og Kommunalbestyrelsens møde den 15. december 2014. 

Kommuneplantillæg nr. 1 (Klimatilpasningsplan 2014) er blevet screenet jævnfør
lovbekendtgørelse nr. 936 af 24. september 2009 af lov om miljøvurdering af planer
og programmer. Konklusionen er, at der ikke skal gennemføres en Miljøvurdering.
Miljøscreeningsskema fremgår af Klimatilpasningsplanens hjemmeside.

På Teknik- og Miljøudvalgets møde deltager byplanlægger Martin Lose fra Center for
By, Kultur og Erhverv og GIS-medarbejder Anders Barfod fra Center for Miljø og Teknik
under behandlingen af sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Teknik og Miljø indstiller, at

Tillæg nr. 1 til Kommuneplan 2013-2025, Klimatilpasningsplan 2014, vedtages1.
med henblik på offentliggørelse til høring.
 
Høringen finder sted i perioden 30. juni 2014 - 3. oktober 2014.2.
 
Der ikke udarbejdes en Miljøvurdering.3.

Beslutning



Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Teknik- og Miljøudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 19 Slidlag, reparation og afstribning på
kommunens veje- og stianlæg 2012-2013 -
anlægsregnskab

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 27. august 2012 Punkt 11

Sammendrag

Kommunalbestyrelsen har i 2012 givet en anlægsbevilling til renovering og
vedligeholdelse af færdselsbelægninger på kommunens vej- og stianlæg i henhold til
godkendt slidlagsprogram, for hvilken der nu aflægges regnskab.

Baggrund

For at fastholde de kommunale veje og stiers vedligeholdelsesstandard, er der på
investeringsoversigten hvert år afsat et rådighedsbeløb til renovering og
vedligeholdelse af kommunens vej- og stibelægninger.

Sagsfremstilling

Kommunalbestyrelsen gav i sit møde den 27. august 2012 en anlægsbevilling til
renovering og vedligeholdelse af kommunens færdselsbelægninger for perioden
2012-2013.
 

Anlægsregnskabet omfatter reparation, afstribning og slidlagsarbejder udført i
henhold til det godkendte slidlagsprogram for 2012-2013.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsregnskab

Projektets samlede rådighedsbeløb 9.318.000 kr.

Projektets samlede bevilling 9.318.000 kr.

Projektets samlede regnskab 9.669.664 kr.

Merudgift 351.664 kr.

Merudgift i procent 3,77 %

Merforbruget skyldes bl.a. ekstra udgifter til fræsning i forbindelse med fjernelse
af gammelt slidlag på Hold-an Vej, på strækningen fra Bueparken til Sydbuen, da det
viste sig at slidlaget var mere løst end først antaget, blev det derfor nødvendigt at
fjerne mere af slidlaget, hvilket også var en betingelse for at opnå fem års garanti på
det nye slidlag.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Miljø og Teknik indstiller, at 

Regnskab for anlægsbevilling til slidlag og reparation på kommunens vej- og1.
stianlæg 2012-2013, projekt nr. 222117 Vedligeholdelse af færdselsbelægninger
- 2012/2013, godkendes.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt



Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Teknik- og Miljøudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 20 Forundersøgelse for etablering af
kunstgræsbane i Måløv Idrætspark -
anlægsbevilling

Sammendrag

Der har gennem flere år været et ønske om etablering af en helårsanvendelig
kunstgræsbane i Måløv Idrætspark, således at den samlede kapacitet bliver i alt tre
kunstgræsbaner i Ballerup Kommune.

For at kunne give et kvalificeret prisoverslag på en eventuel anlæggelse af en ny
kunstgræsbane med tilhørende lysanlæg, er det nødvendigt at gennemføre en
undersøgelse af de eksisterende forhold på stedet.

Baggrund

Der er i dag en væsentlig større efterspørgsel på kunstgræsbaner end den
eksisterende kapacitet kan imødekomme. Ikke mindst Grantoftens Fodboldklub, Måløv
Boldklub, BFC Lundegården og Ballerup Skovlunde Fodboldklub, som har mange
børne- og ungdomsmedlemmer, udtrykker et stort ønske om en øget banekapacitet.

Sagsfremstilling

Der er et udtrykt ønske blandt de lokale fodboldklubber om etablering af yderligere én
kunstgræsbane i Ballerup Kommune. En sådan bane bør placeres i Måløv Idrætspark
for således at have en fornuftig geografisk dækning af kommunen.

For at kunne skabe et kvalificeret grundlag for et prisoverslag på anlæggelse af en
kunstgræsbane med tilhørende lysanlæg og forud for en eventuel politisk beslutning
herom foreslås, at der laves en forundersøgelse, der afdækker de lokale forhold,
herunder jordbundsforhold, drænforhold, adgang til el med videre, der vil have en
væsentlig betydning for prisen. 



Den samlede forundersøgelse andrager 75.000 kr. og den vil skulle indgå i en
eventuel efterfølgende anlæggelse af en kunstgræsbane.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgiften til forundersøgelsen andrager 75.000 kr., der finansieres over projekt
"Fortsat udbygning af idrætsanlæg - Rådighedsbeløb". Projekt nr. 031 203.

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 75.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter
Projektnummer og projektnavn noteres herunder
031203 Fortsat udbygning af idrætsanlæg - rådighedsbeløb

 
895.000 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 75.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2014 2015 2016 2017 2018

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 0,075     

Afledte driftsudgifter på ramme under/efter
anlægs-projektet -     

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen



Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Den foreslåede forundersøgelse for etablering af kunstgræsbane i Måløv1.
Idrætspark godkendes.
 
Der gives en anlægsbevilling på 75.000 kr., der finansieres over projekt "Fortsat2.
udbygning af idrætsanlæg - Rådighedsbeløb". Projekt nr. 031 203.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Kultur- og Fritidsudvalget d. 10-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 21 Totalrenovering af S-banebro på Hold-an
Vej - anlægsbevilling

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 24. februar 2014 Punkt 7

Sammendrag

Der ansøges om en del af rådighedsbeløbet på projekt nr. 222042 - Diverse
vejændringer til renovering af S-banebro på Hold-an Vej.

Baggrund

Kommunalbestyrelsen har på sit møde den 24. februar 2014 givet en anlægsbevilling
til en delvis omisolering af S-banebroen på Hold-an Vej.
 

Firmaet Broconsult, der står for renoveringen, har efterfølgende givet en pris på en



totalrenovering broen, og der søges i den forbindelse om en yderligere
anlægsbevilling.

Sagsfremstilling

Ballerup Kommune har i 2011 i forbindelse med en eftersynsrapport fået et overslag
på en totalrenovering af bro nr. 3 på Hold-an Vej. Overslaget var den gang på
5.485.000 kr. Der blev i 2011 besluttet, at der kun skulle laves en delvis omisolering i
2014 og en totalrenovering i 2024.
 

På Kommunalbestyrelsens møde den 24. februar 2014 blev der givet en
anlægsbevilling på 3.000.000 kr. til omisoleringsarbejderne i 2014, projekt nr. 222164
- Diverse broarbejder - S-banebro på Hold-an Vej.
 

Firmaet Broconsult, der står for renoveringen, har i 2014 vendt tilbage med en ny pris
for totalrenovering af broen på 3.970.000 kr., hvilket er 1.515.000 kr. billigere end
løsningen, man valgte i 2011. Med i overslaget fra Broconsult er ikke medregnet
økonomi til intern projektering, hvilket er angivet til 280.000 kr.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 1.250.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 3.000.000 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter
Projektnummer og projektnavn noteres herunder
222042 Diverse vejændringer

1.250.000 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 4.250.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2014 2015 2016 2017 2018

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 4,25  
 

 
 

 
  

Afledte driftsudgifter på ramme under/efter
anlægsprojektet      



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Miljø og Teknik, indstiller at

Der gives en anlægsbevilling på 1.250.000 kr. til projekt nr. 222164 - Diverse1.
broarbejder S-banebro på Hold-an Vej til udførelse af totalrenovering af bro nr. 3,
Hold-an Vej.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Teknik- og Miljøudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 22 Trafiksanering af Kratvej -
anlægsbevilling

Tidligere behandling

Teknik- og Miljøudvalget den 4. marts 2014 Punkt 7

Sammendrag

Ballerup Kommune har gennem længere tid fået borgerhenvendelser omkring
forholdende på Kratvej. Kratvej indgår i den kommunale trafiksikkerhedsplan



2013–2016. Der har været afholdt borgermøde for interessenter af Kratvej den 19.
maj 2014, hvor problemer og løsninger blev fremlagt og debatteret.

Baggrund

Kratvej løber mellem Måløv Hovedgade (sydvest) og Måløv Parkvej (nordøst). Vejen er
klassificeret som sekundær trafikvej, hvilket betyder at der ikke kan forbydes
gennemkørsel, hvilket ellers har været et ønske fra nogle borgere. Mellem
Liljevangsvej og Bakkesvinget er der etableret en anbefalet hastighed på 45 km/t, og
der er udført sanering på denne strækning i form af indsnævringer og en hævet flade.
Der er målt en årsdøgnstrafik i 2010 = 2084, og en 85 persentil varierende mellem
39,6 og 63,6 km/t på hele strækningen. Der er ingen politiregisteret uheld i perioden
1. januar 2009 – 1. januar 2014.

Sagsfremstilling

Henvendelserne omkring Kratvej omhandler tre problematikker:

Kratvej som gennemkørselsvej
Uoverskuelighed ved saneringen ved Måløv Kirke
Afsætning af elever ved Måløv Skole.

Kratvej som gennemkørselsvej

Borgerhenvendelser hentyder til, at Kratvej anvendes som gennemkørselsvej til
Frederikssundsvej. Over en 10-årig periode er der målt en stigning i trafikken på 11
pct., heraf er de 9,2 pct. en naturlig stigning i trafikmængden.

På strækningen ved Måløv Parkvej, hvor der ikke er udført nogen typer af sanering,
overstiger den målte hastighed den tilladte hastighed på 50 km/t.

Det vurderes at der på trods af vejens klassificering godt kan udføres yderligere
sanering på strækningen.

Løsningsforslag:

Etablering af to bump og udvidelse af den anbefalede hastighedbegrænsning på 45
km/t som anvist på vedlagt kortbilag.

Uoverskuelighed ved sanering ved Måløv Kirke

Ved kirken er der etableret en hævet flade, med indsnævringer i begge ender hvor
den hævede flade påbegyndes. I den nordlige ende er der etableret en buslomme,
hvor bussen føres uden om indsnævringen. I denne indsnævring er der etableret et
fodgængerfelt. Skolepatruljen patruljerer i dette fodgængerfelt. Cyklister bliver ikke
ført udenom indsnævringerne. Den hævede flade er udført med en belægning af



chaussésten. Kratvej er meget smal på denne strækning, og en udvidelse af vejen er
ikke mulig grundet private ejendomme og å.

På borgermødet den 19. maj 2014 blev der af forældre og andre brugere fremlagt at
utrygheden bundede i dårlig oversigt og smal vej uden cykelstier.

Løsningsforslag:

Det er muligt at ændre på buslommen således, det ikke er muligt at kører begge veje
omkring hellen. På borgermødet var der ønske om etablering af cykelstier på Kratvej
og etablering et signalanlæg, således der kan blive en reguleret overgang af Kratvej.
Ændring af buslommen afventer en yderligere undersøgelse af, om det er muligt at
etablere cykelstier og signalanlæg.

Afsætning af elever ved Måløv Skole

Forældre anvender kirkens p-plads til afsætning af elever. Den øgede anvendelse af
denne p-plads reducerer trygheden for de elever, der cykler i skole og krydser kirkens
p-plads for at komme til skolen.

På borgermødet den 19. maj 2014 tilkendegav Måløv Kirke, at de ligeledes var
interesseret i at finde en løsning.

Løsningsforslag:

Der findes ikke umiddelbart nogen forslag til ændring af p-arealerne ved kirken.
Ændringer af p-pladserne vil indgå i det videre arbejde med sikring af bløde
trafikanter på Kratvej ved kirken.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 70.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter
Projektnummer og projektnavn noteres herunder
222157 Trafiksikkerhed og støj

70.000 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 70.000 kr.



Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2014 2015 2016 2017 2018

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 0,07     

Afledte driftsudgifter på ramme under/efter
anlægs-projektet      

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Miljø og Teknik, indstiller, at

Der gives en anlægsbevilling på 70.000 kr. til projekt nr. 222158 Trafiksanering1.
af Kratvej til etablering af to bump.

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Teknik- og Miljøudvalget d. 03-06-2014
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 17-06-2014
Indstillingen anbefales

Punkt 23 LUKKET Meddelelser



Beslutning

Intet

Punkt 24 LUKKET Serviceaftale om levering af
gadebelysning

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Punkt 25 LUKKET Aftale om overtagelse af
belysningsanlæg - anlægsbevilling

Beslutning

Indstillingen tiltrådt

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/kommunalbestyrelsen-24-06-2014


